
Generalforsamling i Politipensionisterne kreds 3, torsdag den 21. februar 2019 kl. 10.00 hos 

Beredskabsstyrelsen Midtjylland, H.P. Hansensvej 100, 7400 Herning. 

Vi mødtes kl. 10.00 og blev budt velkommen af brigadechef O. Mæhlisen.Han fortalte om de 

opgaver som Beredskabsstyrelsen udfører: 

Beredskabsstyrelsen er en central del af Danmarks katastrofeberedskab og arbejder for at udvikle 

samfundets evne til at forebygge og modstå større kriser og katastrofer. 

Styrelsen rykker ud på operative indsatser i Danmark, hvor der er behov for meget mandskab og 

specialmateriel, og kan indsættes internationalt i katastrofesituationer. 

Gennem information, rådgivning, uddannelse og øvelser udvikler styrelsen samfundets beredskab 

og krisestyringsevner i samarbejde med myndigheder, virksomheder og borgere. 

Redningsberedskabet i Danmark 

Redningsberedskabet i Danmark består af de kommunale brandvæsner og det statslige 

redningsberedskab i form af Beredskabsstyrelsen. 

Internationalt beredskab  

Større ulykker og katastrofer respekterer ikke landegrænser. Derfor samarbejder 

Beredskabsstyrelsen med mange lande og internationale organisationer om beredskab. 

Herefter fortalte Thomas Borg om førstehjælp og viste en film om førstehjælp i forbindelse med et 

hjertetilfælde, samt hvordan vi alle kunne hjælp ved at tage et førstehjælps kursus. 

Vi fik vist garageområdet ved Hasse Gøtshe, han fremviste det materiel som Beredskabsstyrelsen 

har, ligesom vi fik vist køretøjerne. 

Efter en dejlig frokost i kantinen afholdte vi generalforsamlingen i biblioteket: 

 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent. 

2. Godkendelse af fuldmagter. 

3. Formandens beretning. 

4. Indkomne forslag. 

5. Regnskab. 

6. Fastsættelse af kontingent. 



7a. Valg af formand for 2 år. Hans Jørgen Blicher Lauritsen er på valg og modtager evt genvalg. 

b. Bestyrelsesmedlem for 2 år. Niels-Ove Jespersen er på valg og modtager evt. genvalg. 

c. Suppleant for 1 år. Per Ibsen er på valg og modtager evt. genvalg. 

d. Valg af revisorsuppleant for 2 år. Poul Erik Møller er på valg og modtager evt. genvalg. 

e. Valg af delegerede til politipensionisternes generalforsamling 2019, jfr. landsforeningens 

vedtægter § 10. 8. Eventuelt. 

Ad 1: Bent Jensen blev valgt som dirigent. Han takkede for valget og konstaterede at 

generalforsamlingen var lovlig indvarslet. 

Ad 2: Ingen medbragte fuldmagter. 

Ad 3: Formandens beretning: 

Midt- og Vestjylland har for tiden 200 (192) medlemmer. 

Vi kan igen i år konstatere, at vi har fået en del nye medlemmer, men der har desværre også været 

nogle, der har meldt sig ud, eller er blevet slettet ved ikke at have betalt kontingentet. Vi har mistet 

Sinna Blicher-Retpen. Ære være hendes minde. 

Jeg vil gentage min opfordring fra tidligere generalforsamlinger , at vi i fællesskab fortælle vores 

tidligere kolleger, der er på vej til pensionering, om vores forening og dens formål, så de også 

syntes, at de bør være medlem af Politipensionisternes Landsforening. 

Det er bestyrelsens opfattelse, at de reelle oplysninger om vores forenings formål er medvirkende til 

den generelle medlemsfremgang i Landsforeningen. 

Jeg vil nu give en let gennemgang af arbejdet i foreningen i det forløbne år. 

Landsforeningen har afholdt 3 hovedbestyrelsesmøder. Det første møde blev afholdt umiddelbart 

efter generalforsamlingen i Oden se den 10. april 2018. Mødet blev ledet af den nyvalgte formand 

Finn Baad og nyvalgt næstformand Hans Agerbo Jensen. Samtidig blev præsenteret 3 

arbejdsgrupper (lovudvalget – IT udvalget og redaktionsudvalget). 

Yderligere har der været afholdt hovedbestyrelsesmøder den 4. og 5. september 2018 i Bogense 

samt den 7. februar 2019 i Odense. 

Referaterne fra disse møder fremgår på hjemmesiden. 

Jeg vil fremhæve arbejdet i lovudvalget, som hovedbestyrelsen har godkendt. Revideret vedtægter 

fremlægges til godkendelse på GF den 2. april 2019. 

Redaktionsudvalget har udfærdiget retningslinjer for brug af IT-data i Politipensionisterne jf. EU-

forordningen om persondataforordningen om behandling af personlige oplysninger. 



IT-udvalget undersøger mulighederne for et nyt eller mere moderne system til håndtering af 

regnskab og medlemskartotek. Da udgifterne vil være omkring 50 – 60.000 kr. er det besluttet indtil 

videre at beholde vores nuværende system (Foreningscentralen og Nets). 

 

Status for OK 18: 

Aftaleforhandlingerne trak ud, men det lykkedes at hente et forlig hjem. Med virkning fra ¼-18 en 

stigning på 1.13 %. Ved reguleringen 1/10-18 en stigning på 0.50 %. Den næste regulering sker pr. 

¼-19 med 1,3 % (+/- reguleringsordning – derefter regulering pr. 1/10-19 på 0,68 %. I 2020 sker 

regulering pr. ¼-2020 med 1.46 % (+/- reguleringsordning). Sidste regulering er pr. ½-21 på 0,68 % 

(+/- reguleringsordning). Aftalen udløber pr. 31/3 – 2021. 

Vores forhandlingspartner har noteret, at arbejdsmarkedet har fået 0,53 % til dækning af særlige 

områder. 

Denne stigning er udeladt under beregning af statspensionerne. På nuværende tidspunkt foregår et 

større udredningsarbejde, som skal belyse hvor stort et efterslæb statspensionerne er blevet pålagt 

over en årrække. 

Pensionistfraktionen kræver procentvis samme forhøjelser som på arbejdsmarkedet!!!! 


